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התמחות במיסוי מקרקעין, קבוצות רכישה,
.ENG .עסקאות יד 2, קבלנים, עמותות חינוך ודת

ותק רב
ונסיון עשיר.

מאורי האומה

ירושלים

היערכות לקראת עבודות הבנייה 
בקהילת "ברכת אברהם"

בימים אלו ממש קהילת ברכת אברהם ברמות ד' נערכת 
לקראת תחילת עבודות הבנייה, למען הקמת אימפריה 
של תורה אשר תשתרע על פני שטח נרחב ותכיל אולם 
ביהמ"ד גדול וחדרים נוספים לתפילה וללימוד, אשר 

יוכלו לשרת יחד את כלל תושבי השכונה. 

מגבאי הקהילה אנו מתעדכנים כי בכוונתם להפוך את 
המקום למרכז כביר של תורה ויראה אשר יהא פתוח בכל 
שעות היממה לרווחת הלומדים, יכיל מאות אברכי כולל 
לאורך כל שעות היום ומאות לומדים נוספים, מבוגרים 
וצעירי הצאן, שיעורי תורה ופעילויות מתמידים, אוצה"ס 
הגדול בשכונת רמות, וכמובן מנייני תפילה רבים סביב 

השעון. 

תכניות אלו מהוות המשך ישיר של הפעילות הברוכה 
השוכנת בביהמ"ד מאז הקמתו מזה שנים מספר, בקיומו 
של כולל האברכים החשוב בראשות ראש המוסדות 
הגר"א בוחבוט שליט"א, שיעורי תורה לאורך שעות היום 
ומנייני תפילה מכובדים, וכן פעילות נמרצת סביב שבת 

קודש, לאברכים, לבחורי החמד ולצעירי הצאן. 

גבאי הקהילה מודים לנציגי הציבור בעירייה הרב חיים כהן 
והרב צביקה כהן הי"ו, על סיועם הרב בהשגת ההקצאה 
למקום. כמו כן בני הקהילה מוסרים את תודתם לגבאים 
החשובים, הרב אברהם מימרן, הרב יעקב קנפו והרב 
אריאל צדוק על פעילותם הבלתי פוסקת למען רווחת 

בני הקהילה. 

תלמוד תורה ובית ספר בני תורה גילה א

הצלחה יוצאת מן הכלל נרשמה בס"ד ברישום החדש 
של שני המוסדות חדשים שנפתחים על טהרת הקודש 
בקהילת "בני תורה גילה א'" בירושלים: תלמוד תורה לבנים, 
ובית ספר "בית יעקב החדש", שיפתחו בע"ה בתחילת 
שנת הלימודים הבאה, תשפ"ג. לשני המוסדות נרשמו 
עד עתה כ-40 בנים לת"ת ו-40 בנות לביה"ס בגילאי 3 
עד 6. את הרישום מנהל בהצלחה רבה הרב שלמה טוויל 
שליט"א יחד עם עוד קבוצת אברכים מופלגים ובני תורה.

את כנס הפתיחה של המוסדות קיימו ראשי האיגוד בביתו 
של מורנו הגאון הגדול רבי שלמה זעפרני שליט"א 
בחודש אדר תשפ"ב. בכנס השתתפו קבוצת אברכים 
מקהילת בני תורה גילה א' ונציגי אברכים מקהילות נוספות 
בירושלים. בדבריו סיפר מורנו שליט"א על תקופת צעירותו 
והתהליכים הארוכים שעבר בעת הקמת קהילתו בשכונת 
הר נוף. הרב גולל את הקשיים העצומים שנתקל בהם 
בעת ייסוד הקהילה, כאשר היה אברך השקוע כל כולו 
בעולמה של תורה, ופתאום יצא לעולם המעשה והוצרך 
לדאוג לענייני גיוס הכספים ושאר הדברים הגשמיים 
העומדים בפתחה של קהילה חדשה. הרב הדגיש שהדברים 
חלילה אינם סותרים, ואדרבה חובתינו לדאוג לדור הבא 
של בני התורה, בנינו ובנותינו היקרים, שכן כידוע "אם 

אין גדיים אין תיישים". 

בכדי לחזק ולדרבן את הקמתם של תלמוד התורה ובית 
הספר הגיע מורינו שליט"א במיוחד לשבות עם בני 
הקהילה בשכונת גילה א', מסר דרשת ליל שבת בבית 
הכנסת, ולאחר מכן השתתף ב"עונג שבת" המוני שנערך 
בטוב טעם, בהשתתפות רבים מבני הקהילה. במהלך 
ה"עונג שבת" דיבר הרב על החשיבות הרבה שישנה 
בהקמת תלמוד תורה ובית ספר בכל קהילה, דבר המשנה 
והמרומם את צביון הקהילה כולה. כמו כן קיים הרב 
מעין 'סימופזיון' ובו השיב על שאלות האברכים, הסביר 

והתווה את דרכם של המוסדות שיקומו בע"ה.

בבוקר יום השבת ביקר הרב ונשא דברים בקהילת 
האברכים בגילה ב', וכן בירך על הקמת קהילה נוספת 

בקרוב בגילה ה' אי"ה. 

חדש! קו ייעוץ דיסקרטי ואנונימי 
למצוקות וקשיים בקרב בני ישיבות

אין לשער ולתאר את גודל הניסיונות והאתגרים, העוברים 
לא פעם על בחורי ישיבות צעירים בכלל, ובדורנו – דור 
אחרית הימים בפרט. בחורים רבים מאוד מתמודדים עם 
מקרי מצוקה מסוגים שונים, בתחומי אמונה, קדושה, 
משפחה, חברה ועוד, בניסיונות שונים ומשונים אשר אין 

להעלותם על הכתב. 

בחורים רבים אלו, עד היום כמעט ולא מצאו מקום שיוכלו 
לפנות אליו ולשטוח את מצוקותיהם, היות ובדרך כלל 
הם חשים בחוסר נעימות גדולה לחשוף את מצוקותיהם 
וקשיהם הללו וד"ל. לפיכך בער הצורך להקים קו ייעוץ 
אנונימי ודיסקרטי, אשר בו יוכל כל בחור לשטוח את 

מצוקותיו ללא כל חשש מזיהוי. 

את הצורך העצום הזה זיהו ראשי הארגון הנפלא "לבקר 
בהיכלו" אשר פועל מזה מספר שנים בפעילות נמרצת 
למען בני הישיבות. הארגון אשר מקיים פעילות כבירה על 
ידי מאות אברכים פעילי שטח ונציגים איזוריים בשכונות, 
וכן משיבים ואנשי צוות בישיבות הקטנות והגדולות, 
ובנוסף מקיים פעילות אדירה של שיבוץ והכוונה לבני 
ישיבות – נתקלו שוב ושוב במקרים קשים אשר לא 
ניתן להעלותם על הכתב, ואשר העידו על צורך בגורם 

שיטפל בהם. 

לפיכך בעצת מרנן ורבנן גדולי ישראל וראשי הישיבות 
שליט"א, הוחלט על הקמת קו ייעוץ, אשר ייתן מענה 
רוחבי למגוון סוגי בעיות באופן דיסקרטי ואנונימי לחלוטין. 
עם פתיחת הקו, התברר כי הצורך עוד גדול מששיערו, 
ועד מהרה הגיעו פניות מסמרות שיער מבני ישיבות 
אשר הקב"ה מעמידם בניסיונות שקשה להעלותם על 
הדעת, בתחומי קדושה, אמונה, טכנולוגיה, משפחה, 

חרדות וקשיים נפשיים שונים. 

מערכת הקו נבנתה כך שהיא אינה מתעדת ורושמת את 
מספרי הפונים כלל, וכן אינה מבצעת הקלטות ותיעודי 
שיחה מכל סוג, כך שלמשיב אין כל אפשרות לזהות 
את הפונה, והאנונימיות שלו נשמרת באופן מוחלט ללא 

כל חשש. 

לרגל הקמת הקו נערך מפגש בין צוות המשיבים, ובראשם 
ראשי ורבני מערכת לבקר בהיכלו, בהשתתפות הגר"פ 

איפרגן שליט"א – משגיח ישיבת אש התלמוד. 

עוד השתתפו ונשאו דברים הרה"ג רבי יוסף חיים סוויסה 
שליט"א - ר"י תורה ודעת, הרה"ג רבי יוסף רוקח שליט"א 
- מראשי ישיבת משכן חיים, איש החינוך הרב יוסף 
ברכץ שליט"א - משגיח ישי' דבר אברהם, הרב דוד 
אוזן שליט"א - ראש מחלקת שיבוץ, וכן נציג הציבור 

סגן רה"ע הרב צביקה כהן הי"ו.

הקו פועל בשלוחה 3 בקו לבקר בהיכלו בטל' -02-595
0015, ופעיל בימים א-ה בשעות הערב, ועל צוות המשיבים 
העונים בקו נמנים אנשי חינוך וייעוץ אשר להם שנים 
רבות של ניסיון בסיוע וליווי בני נוער במצוקותיהם, וכן 
פסיכולוג קליני שאליו מופנים מקרים קשים במיוחד. 
פעילות הקו, בדומה לפעילות הארגון כולו, מתבצעת 
בהכוונה צמודה ממרנן ורבנן גדולי ישראל וראשי 
הישיבות שליט"א, ובכל מקרה של שאלה או ספק 

מובאים המקרים להכרעה אל פתחיהם. 

ברכתנו שלוחה לראשי הארגון הרה"ג רבי יוסף חיים 
סוויסה שליט"א והרה"ג רבי יוסף רוקח שליט"א, וכן 
מנהלי הארגון הרב אלעזר זאבי, הרב דוד אוזן והרב אהרן 
כמון הי"ו הפועלים לילות כימים למען בני הישיבות, ועל 
כולם ליוזם ומקים ארגון לבקר בהיכלו, שלוחא דרבנן 
הרב צביקה כהן הי"ו סגן רה"ע, העומד בראש המערכת 
ופועל כל העת למען רווחתם והצלחתם של אהובי לבו בני 
הישיבות הי"ו, ולמען הצלחת ופריחת קהילות האברכים 

בכל רחבי העיר, תהא משכורתם שלמה מאת ה'. 

רוממות: פעילות נפלאה 
סביב חג מתן תורה

לקראת חג מתן תורה, חילק ארגון 'רוממות' אשר מזה 
מספר שנים מקיים פעילות נמרצת למען בני הישיבות 
בעיה"ק, שי מיוחד למאות בני הישיבות המשתתפים 
בתכניות רוממות ואשר נבחנו בהצלחה על תלמודם 
במסגרת תכנית רוממות "שונה פרקו 3", אשר נערכה 

בבין הזמנים ניסן האחרון. 

במסגרת התכנית חזרו בני הישיבות על תלמודם מזמן 
חורף, ונבחנו על הפרקים הנבחרים. בתכנית השתתפו 
מאות בחורים מעשרות קהילות בכל רחבי העיר. כל 
המשתתפים בתכניות זכו לקבלת שקית עם מיני מתיקה 

לקראת החג, לצד חוברת מושקעת המסקרת את פעילות 
הארגון. 

יו"ר הארגון הרב יעקב אגסי, ציין בסיפוק ובהתרגשות 
את ההיענות הגדולה להשתתפות בתוכנית. לראות את 
בני הישיבות, בני העליה, משננים את הלימוד שלמדו 
בישיבה, ונבחנים מרצונם. כן ביקש להודות מקרב הלב 
לנציגי רוממות מקהילות ירושלים, אשר משקיעים יומם 

וליל למען רוממותם והצלחתם של בני הישיבות.

כן ביקש להודות לרבנים הרב יצחק מאיר סעדון והרב 
אהרון עזר שליט"א, אשר משקיעים כל העת, כוחם 
ומרצם לגדל ולרומם את בני הישיבות, והם שוקדים על 
מערך הכנת וסידור המבחנים, הכולל יותר מ – 70 פרקים 

מהש''ס, שבני הישיבות ביקשו להיבחן.

חדש! מרכז "אדני המשכן" 
להכשרת מדריכי חתנים

בשעה טובה ומוצלחת נחנך מרכז "אדני המשכן", להדרכה 
והכשרה בענייני הבית היהודי, בראשות הרה"ג רבי דוד 
עזרא שליט"א, ובנשיאות מורנו הגאון הגדול רבי שלמה 

ידידיה זעפראני שליט"א. 

במסגרת פעילות המרכז נמסרים מגוון קורסים והדרכות 
בענייני שלו"ב ובהלכות נדה. 

הקורס המרכזי והמשמעותי הינו קורס מקיף להכשרת 
מדריכי חתנים, אשר בו נלמדים כל מכלול נושאי הבית 
היהודי, למן הלכות נדה בפירוט ועל פי פסיקות כלל רבותינו 
הספרדים זיע"א וכן פוסקי האשכנזים המוכרים, עובר 
ללימוד ההיבטים הפיזיולוגיים והרפואיים של הנושאים 
האקטואליים הנוגעים הלכה למעשה ועד להדרכה רעיונית 

והשקפתית בנושאי הבית היהודי. 

הקורס נמסר על ידי הרה"ג רבי עזרא דוד שליט"א, 
מתלמידיו המובהקים של מורנו הגרש"י זעפראני שליט"א, 

ועמו אנשי מקצוע בתחומי הרפואה, הייעוץ ועוד. 

מחזור ראשון של הקורס כבר הסתיים בהצלחה מרובה, 
ושורת אברכים מצויינים זכו לתעודה כמדריכי חתנים 
מוסמכים, אשר עליה מתנוססת חתימת מורנו הגרש"י 
זעפראני שליט"א, וכבר ניתנה בידם האפשרות לעסוק 

במקצוע מכבד ומתגמל זה. 

בימים אלו ממש כבר מתנהל הרישום למחזור השני, 
כאשר נרשם ביקוש רב מצד אברכים העוסקים בלימוד 
הלכות וענייני הבית זה מכבר. יצויין כי הרישום לקורס 
מותנה באישור ועדת קבלה, ובהתאם לשקלול ההיכרות 

שלו עם הנושאים הרלוונטיים והיבטים נוספים.

בנוסף, מקיים המרכז מגוון קורסים בכל אחד מהחלקים 
הנוגעים לענייני הבית, לצרכי לימוד עצמי והעשרה, ואף 

קורסים אלו זכו לביקוש רב. 
אברכים הרואים בעצמם ראויים למשרה רמה וחשובה זו, 
או מעוניינים להחכים ולהעשיר את ידיעותיהם – מוזמנים 

ליצור קשר בהקדם. 

לרישום ולבירורים יש לחייג לטל' - 0583239784 )ניתן 
a0583239784@ להשאיר הודעה(, או לשלוח בקשה למייל

gmail.com

מורינו ורבינו הפוסק הגדול, אביר הרועים החכם 
השלם ראב"ד מקודש סבא דמשפטים, נודע בשערים 
כעבד ה' מנעוריו ועד יומו אחרון בלי שום שינוי, בכל 
הליכותיו והנהגותיו ותפילותיו וחובתו, הלך והעמיק 
בהם, ונר לרגלו היה רשכבה"ג רבי יוסף חיים בעל 
הבן איש חי זצ"ל, אשר לא זז מפסקיו ותורתו כל 

ימיו כנודע.
רבנו נולד לאביו הרב עזרא ולאמו מזל טוב בשנת 
ה'תר"ס בבגדד שבבבל, והתחנך על ברכי סבו רבי 
משה מוצפי זצוק"ל. בילדותו למד מפי רבינו מנשה 
שרבני זצוק"ל ב"מדרש תלמוד תורה" יחד עם רבינו 
סלמן מוצפי זצוק"ל ובבחרותו עבר ללמוד בישיבת 
"מדרש בית זלכה" מפיהם של המקובל רבינו אפרים 

הכהן זצוק"ל ורבינו צדקה חוצין זצוק"ל.
לאחר שחכם ששון דנגור זצוק"ל, חותנו של רבינו 

הקים את ישיבת "דורשי תורה", החל רבינו ללמד 
שם לצד רבינו סלמן חוגי עבודי זצוק"ל )ראה 

אודותיו בלוח הקהילות לחודש ניסן תשפ"ב(. 

העולם  מלחמת  בזמן  ה'ת"ש  בשנת 
השנייה, כאשר החלו פרעות הפרהוד 
ביהודי עיראק פתח רבינו את שערי 
מדרש בית זילכה כדי לארח בו את 
היהודים הרבים שגורשו מבתיהם, ואף 
גייס למענם תרומות מעשירי הקהילה.

בשנת ה'תשי"א עלה רבינו לארץ הקודש 
והתיישב בירושלים, זאת לאחר ביקור 

בן חודש אצל מורו ורבו חכם צדקה חוצין 
זצוק"ל. לאחר עלייתו קבע את מקום לימודו 

ותפילתו בבית הכנסת "שמש צדקה" שייסד רבינו 
צדקה חוצין זצוק"ל, וכיהן שם כשליח ציבור וכראש 

ישיבה למעלה משלושים שנה. 
בהמשך התמנה לאב בית הדין של העדה 

החרדית הספרדית בירושלים.
כל ימיו היה בוכה ומבכה על גלות השכינה 
בקול ויגון בוכים עד שהיה מוריד שערי 
דמעה, שפכי כמים לבך נוכח פני ה', וזקני 
ירושלים מזכירים בערגה היאך בתיקון 
חצות בצהרי היום בבין המצרים בישיבת 
"קרית ספר" בירושלים תובב"א, כאשר 
היה מתחיל על נהרות בבל, פרץ בבכי 

גדול כאדם שמתו מוטל לפניו. 
בבואו על ציונו של רבי ישמעאל כהן גדול 
מעשרה הרוגי מלכות, היה יושב בקרקע ובוכה 
ומיילל ברעדה, וחיל אחזתו ואת כל סובביו, כאילו 

כעת מוציאים אותו להורג ח"ו, 
מחזה כה מחריד היו בכיותיו. 

ביום המר י"ג סיון ה'תשמ"ג חשכו המאורות ועלה 
רבינו לישיבה של מעלה, בהלויתו ספד מרן הגאון 
הרב בן ציון אבא שאול זצוק"ל. רבינו נקבר בחלקת 

הבבלים בהר הזיתים.
רבינו לא הוציא מכתביו בחייו, אך בשנת ה'תשפ"א 
יצא לראשונה הספר הנפלא שו"ת "תפארת יעקב", 
ונסמך לו פי' "באר יעקב" העוסק במקורות ובנימוקים 
של דברי רבינו בטו"ט ודעת. עליהם נוסף קונטרס 
"ויחי יעקב" ובו רוכזו שביבי הוד ופנינים מהליכותיו 
והנהגותיו של רבינו, וקורות חייו המרתקים והמעוררים 
ליראת ה' ואהבתו. הספר ראה אור בבית היוצר טקסט 
רץ, ונוסף כמאליו כספר יסוד בין ספרי שאר רבותינו 

מעתיקי השמועה. זכותו תגן עלינו אמן

רבינו יעקב מוצפי זצוק"ל | ראב"ד העדה החרדית הספרדית | י"ג בסיון ה'תשמ"ג
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מפי רבותינו
הגאון רבי יוסף לסרי שליט"א | ראש ישיבת אש התלמוד

"יום חתונתו - זו מתן תורה"
מקובלנו מרבותינו, חג השבועות אינו רק זמן שקיבלנו 
בו תורה, אלא זמן בו מקבלים תורה כל שנה מחדש. ואם 
תמצי לומר, יש לראות רעיון זה בכפל הלשון בשם החג, 
בדברי חז"ל נקרא 'מתן תורה' ונקרא גם 'קבלת התורה'. 

והדברים צ"ב לישנא יתרא הוא, שהרי אם 'מתן תורה' הוא 
על כרחך שבצד השני יהיה 'קבלת התורה', אם נותנים בצד 
אחד בהכרח בצד השני מקבלים, איזה ערך לתת ביטוי לשני 
הצדדים של מעשה אחד, ומבואר היטב הכוונה ב'קבלת 
התורה' אינו לצד השני של 'מתן תורה' אלא ללמד, יום זה 

יש בו עדיין 'קבלת תורה' שבכל שנה מחדש.  

והדברים צ"ב, איזה משמעות של 'קבלה' ניתן למצוא בכל 
שנה אחרי שכבר ניתנה תורה, והרי הכל ניתן עד שלא 
נשאר ממנה עוד בשמים, שהרי הלכה היא 'לא בשמים' 

היא ואין משגיחין בבת קול,  

מה תפקידנו בקבלת התורה שבכל שנה, והרי לא יהיה שם 
מעמד ההר הקולות והברקים כיצד צריך להיראות מעמד 

קבלת התורה הפרטי שלנו. 

אני רוצה לדבר על קבלת התורה פרטית ומיוחדת, מבואר 
בגמ'. 

יומא חד הוה קא סחי רבי יוחנן בירדנא חזייה ריש לקיש ושוור 
לירדנא אבתריה אמר ליה חילך לאורייתא אמר ליה שופרך 
לנשי אמר ליה אי הדרת בך יהיבנא לך אחותי דשפירא מינאי 
קביל עליה בעי למיהדר לאתויי מאניה ולא מצי הדר אקרייה 

ואתנייה ושוייה גברא רבא )בבא מציעא דף פד/א( 

הדברים פלא... בהכרח יש כאן 'מהלך' שעשה רבי יוחנן 
להביא את רי"ל אל בית המדרש, מהלך שמבקש לגשר על 
מרחק לא אפשרי, מראש הליסטים בדורו אל רום גדלות 

בית המדרש להיות מגדולי האמוראים, 

ומתברר כי עיקרו של מהלך, בכך שהוא מציע לו את אחותו 
לאישה, מדוע חשב ר"י שזה יצליח? מי התיר לרבי יוחנן 

לסכן את אחותו, והרי יותר ממסתבר שזה לא יצליח... 

כמה שורות של תוספות שופכות אור חדש על הסוגי' לדעתי, 
חידוש עצום מחדש רבינו תם, מכאן אמר ר"ת דריש לקיש 
מתחלה ידע הרבה אלא שפרק עול תורה ונעשה עם הארץ 

ועסק בלסטיות, מדקאמר אי הדרת בך משמע להיות כבתחלה 
ולא תפרוק עול תורה מעליך וקאמר נמי מאי אהנית לי התם 
קרו לי רבי כלומר מעיקרא נמי הוו קרו לי רבי אלא ששכחתי. 

מבואר, ריש לקיש למד תורה והרבה, רק שפרק עול תורה 
ונעשה עם הארץ, ומדייקים זאת 'הדרת בך' על כרחך שהיה 
שם רק צריך לחזור, יש כאן חידוש עצום שנשען למעשה 

רק על דיוק המילים, - הדרת בך... האם 
אין זה יותר מידי להעמיס על דיוק, דיוק 
יכול להוות תמיכה ליסוד מתבקש, אולם 
להיות גשר על מרחק גדול כל כך, זה לא 

קצת יותר מידי. 

הבין רבי יוחנן את האתגר העומד מולו... 
קשה מאוד ליצור קבלת התורה מחדש למי 
שכבר קיבל כבר תורה, אין בה מההתלהבות 
של הגילוי של תורה, שהרי הוא היה שם 
בגדלותה של תורה ובכ"ז פרק את עולה, 
משמע תורה עול עבורו, כיצד מביאים אותו 

שוב לקבל את אותה התורה.  

זה עושה את הסוגי' הזו לקריטית עבור 
כולנו... האם אין זה קבלת התורה שלנו שבכל שנה? קבלת 
התורה במצב של 'מתחילה ידע הרבה'... והרי כל אחד 
מאתנו פורק רמה מסוימת של עול תורה של זמנים פחות 
מוצלחים מול עול גדול יותר של ימים טובים יותר, נמצא 

הפחות יש בו מן פריקת עול. 

זה מה שהופך את קבלת התורה שמוטלת עלינו כל שנה 
מחדש לאתגר לא פשוט, מרגישים אנו כי איך אפשר לקבל 
אחר שכבר קיבלנו תורה... והרי ב"ה 'שתולים בבית ה' 
אנו, כיצד יכולים לקבל תורה שוב בתוך מצב של 'מתחילה 

ידע הרבה'...

 מבואר כאן העמיד לו רבי יוחנן מעמד קבלת התורה משלו. 

הנה על שאלת התוס' )שבת פח.( מדוע היה צריך לכפות 
עליהם הר כגיגית כותב המשך חכמה יסוד גדול )שמות יט, 
יז( כל גילוי בהיר יש בו מן הכפייה, מאחר ורואה בברור 
הרי שהוא כפוי להאמין לזה, הראה להם הקב"ה כי תורה 

מוכרחת היא בעולם, מוכרח הוא העולם לתורה ולא ייתכן 
ללא תורה, זוהי כפייה של הר כגיגית אכן כפייה אך כפיה 

של בהירות. 

זה מה שהבין רבי יוחנן... רי"ל פרק עול, משמע כבד הדבר 
עבורו, יש להעתיק אל העול אל מקום נעים, א"כ אומר רבי 
יוחנן הנה הפתרון... נישואין אכן הוא עול אך אין נעים 
ממנו... האדם כפוי על המחויבויות שלו 
בנישואין אולם אין שמח ממנו לפרוע אותם. 

אולי יש לראות רמיזה לזה בדברי רש"י 
התמוהים שם, )שבת דף פח.( כפה עליהם 
הר כגיגית גיגית - קובא שמטילין בה שכר. 
והדברים פלא, ומה איכפת לן הייעוד של 
הגיגית. ואפשר, מבואר בגמ' כתובות )דף 
ט.( מאימתי מברכין בנישואין 'שהשמחה 
במעונו', כבר משעה שיטיל את השעורים 
לגיגית לעשות שכר לשמחת הנישואין, 
ואפשר לזה נתכוון רש"י כפייה היא כמו 
זו שנעשית דרך שמחה, וזו הכפייה של הר 
כגיגית של שכר, כפייה כמו זו של נישואין.

ועיין בהפלאה כתובות )שם( שכל דיני חופה וקידושין נלמדים 
ממתן תורה, ובהקדמת המקנה שם כפיית הר כגיגית היה 
מעשה קניין של חופה, וראיתי מקשים והרי כפיית הר 
כגיגית הוא מעשה של אונס וקניין חופה הוא מעשה של 
רצון, ומעתה מבואר נפלא, הכפייה ששמחה מייצרת אין 

רצון גדול ממנה.

מבואר במשנה בְּיוֹם חֲתֻנָּתוֹ, זוֹ מַתַּן תּוֹרָה. )תענית ד, ח'( זה 
תמצית קבלת התורה, ואם כך הוא בעינך כל עול וכפיה 
שיבוא איתה אין רצון גדול ממנה, כך צריך להיראות מתן 
תורה שלנו בכל שנה, מתן תורה הוא 'יום הנישואין', יום 

בו יש להתרפק על זיכרונות החתונה המיוחדת,

 אדרבא דווקא בגלל שרי"ל היה במציאות של 'מתחילה 
ידע הרבה' יש לחבר אותו אל הרגעים המופלאים של 
שמחת התורה, לתת לו לראות את עולה של תורה דרך 
פריזמת שמחת התורה, - זהו עול של יוֹם חֲתֻנָּתוֹ, זוֹ מַתַּן 

תּוֹרָה. -  לוואי ונזכה. 

קהילות הקודש
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הוצאת הספרים המובילה בציבור החרדי.

בקרבך קדוש // הרה"ג עובדיה זכאי שליט"א
בשורה טובה תדשן עצם! 

בשעה טובה הופיע לאור עולם הספר הנפלא "בקרבך קדוש" הדן 
בעניני ניתוחי קיצור קיבה בהלכה, מאת הרה"ג רבי עובדיה זכאי 
שליט"א מחשובי האברכים בקהילת אמרי חיים בנווה יעקב, ועד 

מהרה נגמרה כל המהדורה ונותרו עשרות ספרים בודדים. 
המחבר נותן מענה לכל השאלות העולות במהלך ההכנות לניתוח, בביצוע הניתוח עצמו ובכל 
התקופה שלאחריו, ובנוי באופן של שאלה ותשובה מודגשים באופן קצר וברור, ולאחמ"כ מקורות 

הדין משורשי הסוגיות והפוסקים, ובסוף כל ענין הכרעות גדולי פוסקי זמנינו. 
הספר מעוטר בהסכמותיהם של גדולי הפוסקים, מורינו הגרש"י זעפראני שליט"א, הגר"ע 
אויערבאך שליט"א, הגר"י תופיק שליט"א, הגר"ש רוזנברג שליט"א, הגר"ש בן שמעון שליט"א, 
הגר"נ נוסבוים שליט"א והגר"נ קופשיץ שליט"א, אשר הפליגו בשבח המגיע לכתבים ולרב 
המחבר שליט"א, "וכנראה הוא הספר הראשון שדן במכלול השאלות הקשורות לניתוחים אלו 
וכו' ויהא בו תועלת הן לציבור והן למורי הוראה", "ובייחוד אותם שעברו את הניתוח הנ"ל 

צריכים לקנות הספר הנ"ל".
את הספר ניתן להשיג בחנות ספרי הישיבה )מול מיר( או בחנות ספרי אהבת שלום. 

כמו"כ הוקצתה כמות מצומצמת לחלוקה עבור בתי הוראה ובתי מדרש גדולים, ניתן להשיג 
בירושלים - אצל המחבר בנווה יעקב טל': 052-7137926 | ברח' בר אילן 8, טל': 02-538947 / 
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חריש

ועידת החינוך השניה בעיר חריש
מעמד מפואר ומרומם התקיים ביום שלישי, ח' בסיון 
בעיר חריש. דמויות הוד של גדו   לי ישראל מרנן ורבנן 
שליט"א שכמעט ולא נראו עד כה בעיר הצעירה, התכנסו 
ובאו למעמד בהשתתפות מאות אברכים בני התורה 

שבעיר. 
הכנס נערך לאור ההצלחה הרבה שנחל תלמוד תורה 
"דרך התורה" בחריש שנפתח בשנה האחרונה, ובמטרה 
להמשיך ולחזק את הרישום לשנה"ל תשפ"ג. כמו כן 
בשל ההצלחה הרבה לה זכה הת"ת נרשמה התעוררות 
רבתי בקרב בני הקהילות בעיר לייסד בית ספר לבנות 
"בית יעקב החדש" בהכוונתו של מורינו הגאון הגדול רבי 
שלמה זעפרני שליט"א, מה שיוסיף נדבך חשוב באבני 
הבנין של קהילות חריש ויתן מענה לצרכי משפחות 

האברכים גם בתחום זה. 
בתלמוד תורה "דרך התורה" מתחנכים נכון להיום למעלה 
מ-60 ילדי חמד, בני אברכים מסלתה ושמנה של קהילות 
חריש, בכיתות גן מכינה וכיתה א'. את תלמוד התורה 
מנהל ביד רמה הרה"ג רבי דוד פרטוש שליט"א, ותחת 
ניהולו החינוכי של הרה"ג רבי שלמה זאיידה שליט"א, 
והמוסד מתנהל בנשיאותו ובהכוונתו של מורנו הגרש"י 

זעפראני שליט"א.
בבית הספר הרישום כיום בעיצומו, וכבר בתחילת השנה 
הבאה מתוכננות פתיחה של גנים וכיתות א' וב'. טרם 
הכנס נכנסה הנהלת המוסדות לקבל את ברכת הדרך 
להקמת "בית יעקב החדש" ממרן ראש הישיבה הגאון 
הגדול רבי שלום כהן שליט"א. ראש הישיבה הדגיש 
בדבריו את חומרת האיסור לשלוח את ילדינו לגני ממ"ח  
)ישנו קושי מול העירייה בנושא( וזעק מנהמת לבו הטהור: 
"הילדים הם פיקדון בידינו ואסור למעול בפיקדון". בהמשך 
בירך מרן שליט"א את העוסקים במלאכת הקודש, שיזכו 
לחנך את בני ובנות ישראל בדרך ישראל סבא וחפץ ה' 

בידם יצלח.
בסימן שתי התרחשויות אלו נערך המעמד המרשים 
באולם רב-תכליתי בשכונת "בצוותא": "ועידת החינוך" 
של הת"ת וכנס הפתיחה של בית הספר "בית יעקב 

החדש". 

הכנס נערך סביב שולחנות ערוכים כיד המלך, ונכחו בו 
כמאה ושבעים אברכים, הוריהם של הבנים הלומדים 
כיום במוסדות, וכאלו המתעניינים בהקמת בית הספר 
החדש לבנות. בנוסף השתתפו ראשי וגבאי הקהילות 

בחריש, ובראשות מרנן ורבנן רבני הקהילות שליט"א.

את הכנס הנחה הרב שלמה יפרח מראשי איגוד עמלי 
תורה בחריש והאחראי על הרישום למוסדות. ראשון 
הדוברים היה הגאון רבי שלום ביטן שליט"א ראש ישיבת 
"דעת חיים" שפתח את הכנס ודיבר בארוכה על ענייני 
חינוך, והחשיבות של האברכים לפעול דווקא בערים 
מעורבות, ומתוך כך שמחזקים את קהילות הבני תורה 
ממילא יגרום הדבר לקירוב גם של הציבור הכללי. כן 
נשאו דברים הגאון רבי מנשה תופיק-אביעזרי שליט"א 
- ראש ישיבת "באר יצחק" טלז סטון, וכן רב קהילות 
האשכנזים בעיר הגאון רבי שמואל דוד רייסנר שליט"א 

שהתפעל ושיבח את פעולות הקהילה והמוסדות.
את המשא המרכזי נשא מורינו הגר"ש זעפרני שליט"א 
שהסביר את הנחיצות שבהקמת המוסדות לפי מסורת 
אבותינו ואמותינו באופן הנטול מהשפעות זרות. הרב 
ציין לשבח את הפעילים העוסקים במלאכת הקודש, 
והדגיש שאברך בן עליה מתרומם ומתעלה דווקא מתוך 
הפעילות לטובת האיגוד, ולא למרות זאת. כן הדריך הרב 
את ההורים והמורים בענייני חינוך, ועמד על חשיבות 
החינוך מתוך אהבה אמיתית שאינה תלויה בדבר, באופן 
שיצור חוויות חיוביות אצל הילדים לעניני התורה והמצוות.

הרב שלמה טוויל דיבר על המהפכה הפלאית בארץ כולה 
ובחריש בפרט, ושעל כל אברך להיות שגריר במקומו.

בית שמש

כנס היסוד לבית יעקב החדש שע"י 
קהילות האברכים ברמה ד' בית שמש

שכונת רמה ד' בבית שמש היא ממש כעיר לכל דבר עם 
צפי של למעלה מ 10,000 יח"ד. כבר מראשית האיכלוס 
בשכונת העתיד של הציבור החרדי, קמו אברכים חשובים 
ונמרצים והקימו בשכונה קהילות גדולות ואיכותיות של 
עמלי תורה ספרדים, בתי מדרשות השוקקים בתורה 
ותפילה יומם ולילה. כמו כן הוקמו בשכונה כמה וכמה 
ת"תים מעולים לבני אברכים, אשר מוצאים בהם את 

המקום הטוב ביותר לחינוך הבנים, מלכתחילה!

מתוך העוצמה הגדולה הובן ע"י ראשי הקהילות כי 
חובה גמורה להשלים את המהפכה ולייסד בשכונה 
'בית יעקב' לבנות האברכים בשכונת רמה ד', המתאים 
לאיכות הגבוהה של בני התורה בשכונה, כל זאת בהנהגת 

ובהכוונת מרנן ורבנן אשר מפיהם אנו חיים.
לאחר שקיבלו את ברכת הדרך מאת מורינו הגאון הגדול 
רבי שלמה זעפרני שליט"א - נשיא 'איגוד עמלי התורה 
בארה"ק', התאספו בהתראה של יום אחד כמאה אברכים 
לכנס יסוד מושקע ומפואר בראשות רבותינו ראשי הישיבות 

שליט"א, ועל צבאם מורינו הרב שליט"א.
בכינוס נכחו ראשי הקהילות והמוני אברכים מכל רחבי 
השכונה. את הכנס פתח הרב שלמה טוויל שליט"א, 
ממייסדי איגוד עמלי התורה, שאף נתן סקירה קצרה 
על "שבע שנות השובע" בהם זכה האיגוד להפוך את 
כל הארץ בכל שלושת הדברים החשובים לכל אברך 
בן עליה: קהילות הקודש, ת"תים לבנים, ועל כולנה 
בתי יעקב לבנות. עוד הוסיף וציין בגודל הזכות שכל 
הפעילות הנעשית באיגוד עמלי התורה ובמוסדות החינוך, 
אינה נעשית על ידי עסקנים וכדו', אלא על ידי אברכים 
מופלגים השקועים בעומקה של סוגיא ושעות יומם 

מוקדשות לסדרי הכולל ולעמל התורה ממש.
לאחר מכן נשא דברים הגאון רבי אברהם יחיאל טולידנו 
שליט"א - מראשי ישיבת 'ברכת ישראל', שפתח בדברי 
שבח והלל למורינו הרב שליט"א, שביראת שמים הבוערת 
בקרבו ובמידותיו המיוחדות, מכתת רגליו בכל מקום 

שהוא להרבות תורה וכבוד שמים.

הגאון רבי מנשה תופיק אביעזרי שליט"א ראש ישיבת 
'באר יצחק' – טלז סטון, דיבר בערגה על הפלא הגדול 
הקם מול עינינו, מכוחו של מורינו הרב שליט"א, וכיצד 
העובדות מוכיחות בעד עצמם. עוד הדגיש את החשיבות 
של חינוך הבנות, ושאהבת התורה שלהם היא הבסיס 
להכל. ושלצערינו הדור של היום שלא חונך על ברכי 
אימותינו הפסיד הרבה מאד. וכפי ששמע ממרן הגר"י 
צדקה זצ"ל כי חבל שלא הקליט את אימו הרבנית מברכת 
ברכות הנהנין, שרק מזה יכלה להיות השפעה עצומה 

על בנות ישראל.

הגאון רבי שלום ביטאן שליט"א ראש ישיבת 'דעת חיים' 
הפליג בזכרונותיו לשנות נערותו בארצות המערב, עד 
להקמת עולם הישיבות בארץ הקודש בעשרות השנים 
האחרונות. בנוגע לחינוך הבנות הדגיש ממשנתו החינוכית, 
כי לא בריא לילד לגדול במקום שהוא פחות רצוי, כי 
כאשר יש בעיות - ולכל ילד יש תקופות שונות - אין 
למחנכים מוטיבציה לעזור לו כמו שצריך, ומאידך, במקום 

שהילד רצוי בשלימות עוזרים לו עם כל הלב.
בחרדת קודש נשמעו דבריו של מורינו הגאון הגדול 
רבי שלמה זעפראני שליט"א נשיא 'איגוד עמלי התורה 

בארה"ק' שנשא את המשא המרכזי בכנוס היסוד.
בדבריו פתח במעשה הידוע על הרב מפוניבז' שבהנחת 
אבן הפינה בגבעת הישיבה, נשא לעיני הכל את חזונו 
הגדול בהקמת בית גדול לה' ולתורתו שיכיל אלפי 
בחורים, ואמר כי הוא "חולם ער" ולא חולם ישן... וגם 
עתה בכנס היסוד להקמת ה'בית יעקב', כשאנו רואים 
את ראשי הישיבות שלנו באים ומחזקים את ידיהם של 
ציבור האברכים, מרגישים בחוש את דברי דוד המלך 

"היינו כחולמים".
הגיע הזמן שנפסיק להתפחד מהצל של עצמנו! - חזר 
הרב והדגיש. דווקא ציבור עמלי צריך ללכת עם כל 
הרוח החיה אשר באופנים, ולדאוג לעצמו למקומות 
החינוך הטובים ביותר בעבור בניו ובנותיו. וכדברי הגרי"ס 
לסבא מסלבודקה כי בהקמת ישיבה יש לכוון: "להחיות 
לב נדכאים". כי רק אדם שיש לו רוח מרוממת יכול 
להתקדם בתורה, תפילה ועבודת השם. ומי שלא - אינו 

מתקדם לשום מקום.

בסיום הכינוס נשא דברים אחד מחשובי האברכים בשכונה, 
בהם הביע את התרגשותו מהעת בה "קמה אלומתי וגם 
ניצבה" איך שזוכים הציבור כולו בדבוקה אחת, להיות 
ממייסדי המקום. בדבריו הדגיש כי הקמת הבית יעקב 

לא הגיעה מכח ה'אין' אלא מכח ה'יש', שאחרי שקוראים 
את המפה נכון מבינים מה הדבר הטוב והנכון לחינוך 
בנותינו, ובפרט שמדובר בלכתחילה של הלכתחילה 

משפחות מצויינות ואיכותיות שאין בהם מתום.
הכינוס ננעל ברגשות רוממות והתעלות כשעשרות אברכים 
ממלאים טפסי רישום, כשעל דל שפתותיהם תפילה 
שתשרה הברכה בהקמת 'בית יעקב החדש' על טהרת 

הקודש, מתוך רוממות הרוח בדרך רבותינו.

טבריה

מנין אברכים קרית שמואל
התעוררות נרחבת רושמת בימים אלו קהילת "מנין 
אברכים" שבשכונת "קרית שמואל" שבעיה"ק טבריה. 
הקהילה שקיימת מזה מספר שנים קיבלו חיזוק משמעותי 
בחודשים האחרונים כאשר הצטרפה לקהילות הקודש 
של איגוד עמלי התורה. במסגרת זו ובפעילות נמרצת 
של הגבאים שליט"א גדלה והתפחה הקהילה באופן 
ניכר ומונה כיום למעלה ממאה אברכים מן העידית 

שבעיה"ק טבריה. 
מורינו שליט"א ביקר בקהילה במוצאי שבת פרשת זכור 
ויחד ישב לסעודת מלווה מלכה מכובדת עם בני התורה 
אברכי הקהילה. הרב מסר שיחת הדרכה, עידוד ודרבון 
לאברכי הקהילה, והשיב על שאלות הגבאים בשאלות 
המתעוררות בדרך התפתחותה של הקהילה. ביקורו 
המכונן של מורינו שליט"א נסך משנה מרץ בפעילים 

והיה זריקת עידוד חשובה לאברכי העיר.

בית הכנסת "מנין אברכים" שוקק חיים בכל שעות היום 
ונשמעים בו קולות תורה ותפילה בשבתות ובימות החול. 
בשל הביקוש והעומס הרב פועלים בימים אלו הגבאים 
לקבלת הקצאת שטח מעיריית טבריה באופן שיכיל את 
כמויות המתפללים ויהלום את כבודה וחשיבותה של 
הקהילה. אל מאמצי הסיוע הצטרף בכל כוחו שלוחא 
דרבנן הרב יוני משריקי הי"ו, עוזרו של הרב אריה דרעי.
לקראת פסח ובימי חול המועד נמסרו בבית המדרש 
שיעורים ושיחות מפי גדולי הרבנים שליט"א. בין הרבנים 
שמסרו דברי תורה והתעוררות היו: הגאון רבי אליהו בר 
שלום שליט"א - רב העיר בת ים, מגיד המישרים הגאון 
רבי שלמה לוינשטיין שליט"א, הגאון רבי יעקב מאיר 
זוננפלד שליט"א - מרא דאתרא דרכסים וראש ישיבת 
"כפר חסידים", והגאון רבי יעקב בנבנישתי שליט"א 
- ר"מ בישיבת רכסים, כמו כן פעלו אברכים להשגת 
תלושים מסובסדים לקניית בגדים ומוצרים למשפחות 

אברכי הקהילה לקראת חג הפסח.

אירוע מיוחד קיימה הקהילה בליל ל"ג בעומר - הילולא 
דרשב"י זיע"א. בהפקת ענק מרשימה ומפוארת ערכה 
הקהילה את אירוע ההדלקה המרכזי בעיר, בהשתתפות 
אברכי הקהילה ובני משפחותיהם הי"ו, ומאות משתתפים 
מרחבי העיר כולה שבאו לחזות באירוע המפואר. כיאה 
לכבודה של תורה הקימו הגבאים מערך הגברה, שמשיות 
וכל הציוד הנצרך לאירוע, שהתקיים בחסות העיריה 

ובהשתתפות ראש העיר מר בועז יוסף הי"ו.
ביום שני, ב' סיון תשפ"ב מסר שיחה בבית המדרש הגאון 
רבי יעקב בנבנישתי שליט"א, כהכנה לחג מתן תורה. 
הרב דיבר על חשיבות השאיפות והרחבת האופקים 
בכל תחומי התורה, כגון לימוד סדרי קדשים וטהרות, 
לימוד ההלכה ועוד. כמו כן הדגיש הרב את חשיבות 
החינוך וחיבוב התורה על ילדים בכל השנה בכלל ובליל 
חג השבועות בפרט, באמצעות חלוקת שתיה כיבודים 

וממתקים וכו' לילדים. 

ביתר

בית הספר "בית יעקב החדש" בביתר
בימים אלו ההרשמה בעיצומה לבית הספר "בית יעקב 
החדש" בעיר התורה ביתר עילית, שיפתח את שעריו 
בעזרת ה' בראשית השנה הבאה - חודש אלול תשפ"ג 

הבעל"ט.
קבוצת אברכים מתושבי העיר ובהם הרב יעקב אוחיון 
שליט"א אשר התוודעה למהפכת בתי הספר בירושלים 
ובערים נוספות, והתרשמו מאיכותו הקפדנית של ביה"ס 

החליטו לפעול להקמת בית ספר איכותי לבנות האברכים 
הספרדים בעיר ביתר, והחלו לפעול למען הקמת ביה"ס, 
בסיועו של הרב שלמה טוויל – יו"ר איגוד עמלי התורה. 
כנס היסוד של בית הספר התקיים בחודש אדר תשפ"ב, 
כאשר במעמד רב רושם התקבצו ובאו עשרות רבות של 
אברכים בני תורה מכל רחבי העיר ובני ביתם, שנענו 
לקריאת הקודש "מי לה' אלי" וחפצו להיות החלוצים 
שלפני המחנה. בכינוס השתתפו ונשאו דברים מורנו 
הגרש"י זעפראני שליט"א, הגאון רבי מנשה תופיק אביעזרי 
שליט"א, וכן מקימי ביה"ס הרב יעקב אוחיון והרב שלמה 

טוויל שליט"א. 
דבר קיומו של הכנס, ותמלול דברי מורינו שליט"א פורסם 
על ידי העוסקים במלאכת הקודש במגזין מיוחד, והופץ 
במאות עותקים, דבר שהותיר רושם עצום ונעשה לשיחת 

העיר.

בימים אלו ההרשמה לבית הספר הינה בעיצומה, כאשר 
הדגש ניתן, כבכל בתי הספר של "בית יעקב החדש" – על 
הקפדה של איכות המשפחות שבנותיהם יתקבלו בס"ד, 
כמו גם על רמה גבוהה של צוות החינוך בבית הספר. נכון 
להיום מתוכננות כבר שתי כיתות גן, וכיתה א', שבעזרת 

ה' יפתחו שעריהם בזמן אלול תשפ"ג הבעל"ט.

מורנו שליט"א במסע חיזוק בעיר
לקבלת תורה מיוחדת זכו אברכי קהילת "בני תורה" 
בביתר עילית, כאשר מורינו הגאון הגדול רבי שלמה 
זעפרני שליט"א הגיע בערב חג השבועות למסור שיחת 

חיזוק והתעוררות בבית המדרש לקראת החג. 
עשרות רבות של אברכים ובחורי ישיבות התכנסו ובאו 
לשמוע את דבריו של מורינו שליט"א, שדיבר על הרגשת 
הרוממות בעת לימוד התורה. הרב הרחיב בכך שאברך 
העוסק בתורה איננו לומד לעצמו בלבד, אלא הוא נעשה 

שותף של ממש עם הקב"ה נותן התורה. 
רגע של התעלות מיוחדת נרשם במהלך הכנס, כאשר 
באמצע הדרשה ובעת שהזכיר הרב את תפילת "ברוך 
אלוקינו שבראנו לכבודו…" ביקש מהציבור לעצור לרגע 
ולשיר יחד עמו את מילות התפילה. לאחר השירה הסוחפת 
- שירת התורה - של האברכים והבחורים, המשיך הרב 
בדבריו. לאחר הדרשה ביקר הרב באתר החפירות של בנין 
מוסדות הקהילה שעתיד לקום בע"ה בשנים הקרובות, 

וקיים מעמד שתיית "לחיים" לרגל המעמד.

עפולה

ל"ג בעומר בקהילת "חניכי 
הישיבות - עפולה"

בשירה ובריקודים התקיים השנה מעמד הדלקה בל"ג 
בעומר בקהילת "חניכי הישיבות – עפולה, בראשות 
מורינו הגאון רבי יצחק עמרני שליט"א. המעמד נערך 
בחצר התלמוד תורה "חניכי הישיבות" בהכוונת איגוד 
עמלי תורה, והשתתפו בו עשרות רבות של משפחות מבני 
הקהילה, כלל ילדי הת"ת, הוריהם ואף חלק מהסבים. 

באירוע נכח גם מנהל הת"ת הרה"ג אביתר עמרני שליט"א. 
מארגני האירוע דאגו מבעוד מועד למעמד מרשים ביותר 
והערב לווה בתזמורת מלאה. לילדי הת"ת היקרים הכינו 
המארגנים הפתעות מיוחדות, כמו חלוקת ממתקים, 
ארטיקים וכו', ובנוסף לזה נערכה הגרלה על אופניים 

ופרסים יקרי ערך נוספים.


